
Dues vocals que s'escriuen 
juntes i es pronuncien jun-
tes, en la mateixa síl·laba

ex: «egua, qualsevol, llengües, 
qüestió, pingüí, aqüífer, aiguós, 
quota»

Tres vocals que s'escriuen 
juntes i es pronuncien jun-
tes, en la mateixa síl·laba

Dues vocals que s'escriuen 
juntes i es pronuncien sepa-
rades, en síl·labes diferents

“I”, “U” 
CONSONÀNTIQUES
Sonen tan tancades 
com una consonant

“I”
“U”

“U”
“G”
“Q”

“AI, AU”
“EI, EU”
“(II), IU”
“OI, OU”
“UI, (UU)”

“GUA, QUA”
“GÜE, QÜE”
“GÜI, QÜI”

“GUO, QUO”

“A”
“E”
“I”
“O”
“U”

POSICIÓ

pot ser

+ +

es compon de es compon de

ex: «aire, caure, créixer, peu, 
piu, alcaloide, cou, cuina»

ex: «guaitar, li-
qüeu, desaigüeu, 
adeqüeu»

es compon de

+

són
són

és

darrere de

possibles 
combinacions

possibles 
combinacions

en

excepcions: «ió» i família, 
i «hiat» i família

ex: «paella, raïm, conduïa, veí, reduir, 
reunió, egoisme, reüll, proïsme, ruac»

ex: «iarda, ien, iode, 
iugoslau, hiena, uom-
bat»

ex: «soia, feia, teua, couen, 
queien, sequoia»



CONCEPTES QUE FALTEN EN EL MAPA CONCEPTUAL DELS DIFTONGS...

DECREIXENT

DIFTONG

SEMIVOCAL

INICIAL PREVOCÀLICA

HIAT

CREIXENT

TRIFTONG

SEMICONSONANT

INTERVOCÀLICA

VOCAL


